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Wall ThicknessOut SideNominal

mmDiamaterSize

Class 7Class 6Class OClass EClass DClass CClass BmmInches

maxminmaxminmaxminmaxminmaxminmaxminmaxminmaxminInches

4.33.73.32.8--2.11.7------21.521.2½

4.53.93.42.9--2.51.9------26.926.6¾

5.24.54.03.4--2.72.2------33.733.41

5.54.84.23.6--3.22.72.72.2----42.442.11¼

5.95.14.33.72.21.83.73.13.02.5----48.448.11½

6.35.5--2.21.84.53.93.73.13.02.5--60.560.22

----2.21.85.54.84.53.93.53.0--75.375.02½

----2.21.86.65.75.34.64.13.53.42.989.188.73

----2.82.38.47.36.96.05.24.54.03.4114.5114.14

----3.73.112.510.810.28.87.66.65.24.5168.5168.06

----3.73.114.512.611.910.39.07.86.15.3219.4218.88

uPVC Pressure ( water supply, irrigation & industrial use)
Technical Specifications

BRITISH STANDEARD

Pressure Ratings : Designated by the different classes at 20oC
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OEDCBClass
Non Pressure151296Bar

1 - Awide range of compatible fittings manufactured to
BS 4346 part 1 by Durapipe (U.K) are available.

2 - Class D pipes are non - stock items, can be produced on request. 

Note : 2% of rated pressure should be reduced for each 1oC rise above 20oC

Pressure Rating Bar

Class 7Class 6Size - Inch

4028½

3222¾

32241

28201¼

25181½

22-2

BS 3505 / Classes B, C, D & E, BS 3506, ClassesO, 6 & 7:Manufactured to

5.8 and 6 meters:Standard Length

Grey ( except Class O which is white & Class B in black ):Color

Solvent weld:Soket

Plain - end:
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لقــد زود مصنــع بلاســتيك الوطنيــة بمختبــرات علــى أعلــى المســتويات الفنيــة تحــت إشــراف 
مجموعــة مــن المختصيــن مــن ذوي الخبــرة ليؤكــدوا أفضــل مســتويات الجــودة بــدأء مــن المواد 

الأوليــة وانتهــاء بالأنابيــب الجاهــزة للاســتعمال .

إن هــذة المجموعــة تعمــل وبــكل كفــاءة لتبقــى أنابيــب الوطنيــة بجودتهــا المميــزة و المطابقــة 
بمواصفاتهــا لنظــام المواصفــات الســعودية المتفــق مــع نظــام المواصفــات الألمانــي  .

Al-Watania PVC Factory is equipped with a testing laboratory having 
a fully trainend staff for evaluation of raw materials and finished 
pipes.

In order to maintain uniform quality level, all our routine control 
tests are carried out as per SAS, and DIN Standards.

Quality Control Testingإختــــبارت الجـــــودة

PIPES  UPVCPIPES  UPVC
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AL WATANIA
C E R T I F I C A T E S
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التحميل و التخزين
مواســر الوطنيــة بى فى سى ، يجــب نقلهــا وتحميلهــا وتنزيلهــا بــكل عنايــة وإهتــام لتجنــب حــدوث  أيــة أضرار ميكانيكيــة أثنــاء ذلــك ، ويجــب 
تكديســها  عــى شــكل طبقــات وبحيــث تكــون المواســر بعكــس بعضهــا وكــا هــو موضــح بالصــور ولا يجــب رصهــا بكميــات كبــرة خاصــة عنــد 

درجــات حــرارة مرتفعــة حتــى لا يــؤدي ذلــك  الى ايــة إنبعاجــات  أو تلــف فى الوصــات .
وفي حــال تخزينهــا في مســتودعات ولمــدة طويلــة يجــب وضعهــا عــى أرضيــة مســتقيمة  أو عــوارض أو دعامــات مســتقيمة لا يقــل عرضهــا عــن 
75 ملــم وأن لا يذيــد المســافات بــن الدعامــات عــن مــر واحــد ويجــب أيضــاً أن لا يذيــد ارتفــاع الرصــة عــن 7 طبقــات أو 1,75 مــر أيهــا أقــل , وفي حــال 

رص أصنــاف مختلفــة يجــب أن تكــون الاصنــاف مــن النــوع الواحــد فى نفــس الصــف و الأصنــاف ذات الســاكة  الأعــى في الأســفل .

Handling & Storage
U-PVC Shold be handled with care to avoid mechanical damage before installation. pipes should not be stacked in large pipes 
especially as under warm temperature condition the bottom pipes may distort, thus giving rise to difficultly in pipe alignment and 
joining at sites.
Socketed pipes should be stacked in layers with sockets placed at alternate ends of the stack and with sockets protuding so as to 
avoid lop - sided stacks and the imparting of a permanent set to the pipes.
For long term storage, the pipes should be stored either on flat level floors or pipe racks which provide continous support. If this 
is not possible supports of at least 75mm bearing width at spacing not greater than 1 meter centres should be placed beneath the 
pipes. 
In such racks the pipes may be stored not more than seven layers high or max 1.75 meters whichever is lower if different classes 
of pipes are kept in the same rack then the thickest classes must always be at the bottom.

Field Storage
For temporary storage in the field / site where racks are not provided, care should be taken that the ground is level and free from 
loose stones.

Pipes stored in the field should not exceed three  layers and should be either stored in the shade or covered to prevent excess 
heating under direct sunlight when the temperature of dark colored UPVC pipes can reach 60oC to 70oC in summer.

التخزين في الموقع
ــد  ــة مــن الأحجــار ولا يجــب أن يزي ــة مســتقيمة خالي ــى أرضي ــم وضــع المواســير عل ــذ بحيــث يت ــن المواســير فــى مواقــع العمــل والتنفي يجــب الاهتمــام فــي تخزي
تكديســها عــن ثــاث طبقــات ويجــب ان تكــون المواســير فــي جميــع الأحــوال محميــة مــن أشــعة الشــمس  المباشــرة ومــن درجــات الحــرارة العاليــة خاصــة فــي 

فصــل الصيــف .
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طــــرق التركـــــيب
تتوفر أنابيب الوطنية بأطوال قياسية بطول 6 أمتار. ويمكن توفيرها  بأطوال أخرى حسب طلب العميل .

توصيل الأنابيب : 
  يتم توصيل  أنابيب الوطنية بطرق عديدة:

1 - انبوب ذات نهاية عادية )PE( مع وصلات منفصلة. 
)RR( 2 - انبوبة ذات الحلقة المطاطية

)SC( 3 - انبوب ذات وصلة  غراء 
يمكن توفير الأنابيب مع طرفي النهايات مشنفرة )DC(  بأطوال 6 أمتار أو أطول مختلفة ، حسب الطلب .

installation
Al-Watania pipes are available in nominal standard lengths of 6 meters. Other lenghts can be supplied 
by arrangement castomer requiremnt.

Pipe Joint- Al-Watania pipes are supplied with various joint system.
Plain Ended (PE) pipe for use with separate Couplings, Rubber Ring, Solvent (Adhesive) Weld or Special 
Fittings. Pipe can also be supplied with both ends chamfered (DC) if requested, in lengths of 6 metres 
ather lenghts can be supplied.

Rubber ring joints (R/J).
Pipes are supplied with integral grooved socket at one end incorporating 
elastomeric sealing ring.

: )RRJ( توصيل الحلقات المطاطية
 يتم تصنيع الانابيب بنهاية ذات تجويف داخلي لوضع حلقة مطاطية مانعة للتسرب.

Rubber Ring jointPlain End / Chamfreed End Plain Socket Solvent Weld Joint

• يجب تأكد من أن نهاية الانبوبة  والوصله  خاليان من الغبار  ،  وجافة .

• دخل الأنبوبة في الوصله بدون الحلقة المطاطية ثم ضع علامة على الأنبوب عند إدخاله بالكامل.

• ثم ضع الحلقة المطاطية في فتحة التجويف

• يجب ان تكون نهاية الماسورة مشطوفة بحيث يمكنها الدخول فى نهاية الماسورة الاخرى بسهولة

• ادخل  الأنبوب في الجلبة  إلى العلامة التي تم إجراؤها مسبقًا.

•  Ensure that the spigot and socket are free from dust, and as dry as possible .

•  Insert pipe into the socket without seal ring place and mark pipe when it fully inserted.

•  Place seal in groove of socket ensuring that seal is correct way round .

•  Must be the end of the pipe chamfered , so be viable to enter into the other end of the pipe easily.

•  Push the pipe firmly into the socket up to the insertion mark previously made .
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Pipes up to 110 mm may be jointed easily with solvent adhesives.

Larger sizes require more special techniques and require tow men to make such 
joints.

1- Jointing Procedure. Mark dephth of entry of the pipe into the socket and alignment 
mark.
2- Make small chamfer on the edge of the pipe and with medium file.
3- Roughen the outside of the pipe and the inside of the socket using sand paper or 
emery cloth upto the entry mark.
4- Clean both surfaces and remove all dust, grease and swaerf using a dry clean 
cloth and cleaner.
5- Stir adhesive thoroughly.
6- Apply adhesive without delay after cleaning , using a flat clean brush . 

يمكن توصيل المواسير حتى 110 مم بسهولة باستخدام المواد اللاصقة المذيبة.

تتطلب الأحجام الأكبر تقنيات أكثر خصوصية وتتطلب من الفنين سحب هذه الوصلات .

1 - إجراءات الربط: ضع علامة على دخول الأنبوب في الجلبة  وعلامة المحاذاة.
2 - جعل الشطب الصغير على حافة الأنبوب وفى  الوسط تماماً  .

-3 قم بتخشين  الجزء الخارجي من الأنبوب والجزء الداخلي من المقبس باستخدام ورق الصنفرة حتى 
علامة الإدخال.

-4 نظف السطح الخارجي ،  وقم بإزالة جميع الأتربة والشحوم باستخدام قطعة قماش نظيفة.
5. تحرك المادة اللاصقة جيدا.

-6 ضع المادة اللاصقة دون تأخير بعد التنظيف باستخدام فرشاة نظيفة.

7- Immediately insert the pipe info the socket up to the entrya mark, align pipe and 
socket. Hold in position for a few seconds, then wipe off excess cement 
( DO NOT TWIST).

7 - قم بإدخال نهاية  الأنبوب على الفور حتى يصل إلى علامة الإدخال ،
 قم بمحاذاة الأنبوب والمقبس. 

قــم بتثبيتهــا علــى هــذا الوضــع لبضــع ثــوان ، ثــم امســح الغــراء الفائــض مــع مراعــاه عــدم لــف الانبــوب  
فــى اى اتجــاة .
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